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Roztomilá postavička z americké 
filmové pohádky, která miluje 
vřelá objetí, se na Nový rok 
rozkutálela po Hrusicích. 
O kom je řeč? Přece o Olafovi, 
usměvavém sněhulákovi 
z filmu Ledové království.

Akdo jiný mohl pomoci s jeho 
opětovným poskládáním 
než naše děti? Vydaly se vy-

zbrojeny mapou, aby vypátraly mís-
ta, na kterých byly ukryty kousky 
oblíbené postavičky. Na každém 
z osmi stanovišť na ně čekala také 
kvízová otázka týkající se pohádky 
Ledové království.

Cesta za složením Olafa začínala před 
obecním úřadem, pokračovala k fotbalo-
vému hřišti, hrusickou návsí přes Hlava-
čov, Šmejkalku, se zastávkou na Prašivce, 
dále kolem truhlárny, k Hrusickému ryb-
níku a zpět do cíle u pingpongového stolu 
v Parku Josefa Lady. V cíli si děti ověři-
ly, že našly všechny zakutálené kousky, 
když Olafa na magnetické tabuli ze zís-
kaných částí poskládaly. Pak si vyzvedly 
diplom, sladkou odměnu a mohly si zařá-
dit na dětském hřišti.

Byl to již třetí ročník novoročního mini-
orienťáku pro děti a velmi se vydařil. 
Účast byla vůbec největší, počasí přálo 
a báječně jsme se protáhli po vánočním 
lenošení. Velký dík patří Katce Měrkové 

LEDEN – ÚNOR 

Novoroční miniorienťák
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Vybíráme některé body ze zasedání zastupitelstva 
obce konaných 13. prosince a 10. ledna. 
Kompletní zápisy ze zasedání naleznete online 
na webových stránkách obce (www.obec-hrusice.cz).

Kontroly
Dne 21. listopadu 2022 bylo ze strany Středočeského 
kraje provedeno dílčí přezkoumání hospodaření obce 
Hrusice za rok 2022 a zároveň byla provedena kont-
rola výkonu přenesené působnosti svěřené obecnímu 
úřadu Hrusice na úseku Editace údajů v RÚIAN. Díl-
čí přezkoumání hospodaření bylo shledáno bez závad 
a přenesenou působnost obecní úřad plní řádně. Obě 
zprávy jsou zveřejněny na stránkách obce k nahlédnutí.

V průběhu listopadu se také sešel kontrolní a fi -
nanční výbor. Obě zprávy ze zasedání výborů jsou 
zveřejněny na stránkách obce.

Rozpočtové opatření
Zastupitelstvem obce Hrusice bylo schváleno rozpoč-
tové opatření č. 7/2022. Nejdůležitějšími položkami je 
zanesení závazku vůči obci Senohraby (ČOV) a městu 
Mnichovice (školský obvod). Toto rozpočtové opatření 

je k dispozici na webových stránkách obce (https://
www.obec-hrusice.cz/uredni-deska).

Rozpočet obce Hrusice pro rok 2023 a středně-
dobý výhled rozpočtu pro léta 2024–2026
Podle zákona o zápočtových pravidlech územních roz-
počtů se fi nanční hospodaření obce řídí vedle rozpočtu 
i střednědobým výhledem rozpočtu.

Střednědobý výhled rozpočtu je nástrojem obce 
sloužícím pro střednědobé fi nanční plánování roz-
voje jejího hospodářství. Zastupitelstvo schválilo jak 
rozpočet obce Hrusice pro rok 2023, tak střednědobý 
výhled rozpočtu pro léta 2024–2026. Rozpočet obce je 
sestaven jako schodkový, kdy schodek rozpočtu bude 
uhrazen z rezervy, která je vytvořena na bankovním 
účtu obce Hrusice.

Pronájem části pozemků ve vlastnictví obce 
Hrusice, pozemek parc. č. 1728/4-5 v k. ú. Hrusice
Zastupitelstvo odsouhlasilo pronájem části obecní-
ho pozemku parc. č. 1728/5 v k.ú. Hrusice o rozloze 
cca 500 m2, a to SVJ čp. 130. Cena pronájmu je stano-
vena 1 Kč/1 m2/měsíc, tedy 500 Kč/měsíc.

za organizaci této akce. Zeptali jsme se jí, jak vznikl 
nápad na uspořádání miniorienťáku. Bylo to za covidu. 
Seděla jsem doma. Nedalo se nic moc dělat. V tu chvíli 
jsme správně nesměli opouštět ani katastr obce. A mně 
bylo líto dětí, které musí sedět doma, nemohou se po-
tkávat, nemohou navštěvovat své obvyklé kroužky. Jako 
dítě jsem milovala táborové hry a bojovky a ráda je při-
pravovala pro kamarády. A tak jsem oprášila tuhle vá-

šeň a první ročník udělala doma prakticky na koleni. 
I plakát byl ručně psaný. A protože mi tehdejší účastníci 
děkovali za to, že mohli ven, utvrdilo mě to v tom, že mám 
pokračovat. A tak vznikly další dva ročníky. Každý rok 
v y m ý š l í m 
něco nového, 
aby to bavilo 
děti i rodiče. 
A proč no-
voroční? Bě-
hem roku 
se odehrává 
spousta akcí, 
ale po Váno-
cích je takové 
hezké okno. 
A navíc procházka po silvestrovských oslavách přijde 
nejspíš vhod. Ráda bych poděkovala všem účastníkům 
za to, jakou vytvořili skvělou atmosféru. Taky panu sta-
rostovi za pomoc při organizaci a propagaci. Doufám, 
že se uvidíme zase na Nový rok.
–
Text: redakce. Fota: Leonard Beitler, Doubravka Měr-
ková.

Zasedání zastupitelstva
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Darování pozemků obci – části ulic Hubačovská, 
K Penzionu a V Šolinách
Ze strany spoluvlastníků pozemků parc. č. 1005/4, 
1005/15, 1005/16, 1005/19, 1036/3 a 915/5 (vše v k. ú. 
Hrusice) byl navrhnut bezúplatný převod jejich pozem-
ků do vlastnictví obce Hrusice. Jedná se o pozemky 
pod komunikacemi. Zastupitelstvo s tímto bezúplat-
ným převodem pozemků obci souhlasilo.

Dodatek smlouvy ohledně provozu vodovodu 
a kanalizace
K 31. prosinci 2022 skončila platnost smluv k zajiště-
ní provozu vodohospodářské infrastruktury (vodovod, 
vodojem a kanalizace) uzavřených mezi obcí Hrusice 
a Vodohospodářskou společností Benešov a.s. Zastupi-
telstvo odsouhlasilo uzavření dodatků těchto smluv, 
kdy se obě smlouvy prodlouží do 31. prosince 2023.

Zrušení výběrového řízení na pořízení komu-
nálního vozidla
Zastupitelstvo odsouhlasilo zrušení výběrového řízení 
na pořízení komunálního vozidla, vzhledem k tomu, 
že se přihlásil pouze jeden zájemce a navrhovaná cena 
vozidla by byla ve výši 3,5 mil. Kč.

Prodloužení smlouvy s městem Mnichovice 
na výkon pečovatelské služby
Vzhledem k tomu, že opět skončila smlouva na výkon 
pečovatelské služby mezi obcí Hrusice a městem Mni-
chovice, odsouhlasilo zastupitelstvo prodloužení této 
smlouvy na další rok. Obec přispívá 12 000 Kč/rok, 
aby hrusičtí klienti mohli využívat nabízené pečo-
vatelské úkony. Jedná se o služby, jako je pomoc při 
osobní hygieně, dovoz teplého jídla, pomoc při zajiště-
ní chodu domácnosti, pedikúra, dovoz klienta k lékaři 
a další. Kompletní seznam, včetně ceníku nabízených 
úkonů, je k nalezení na stránkách www.obec-hrusice.
cz/pecovatelska-sluzba. Tyto služby jsou zajišťovány 
denně od 7.00 do 19.00 hod.

Bezúplatný převod kanalizačního a vodovodní-
ho řadu do majetku obce Hrusice – ulice Na Pan-
kráci
Zastupitelstvo odsouhlasilo převod vodovodního a ka-
nalizačního řadu do vlastnictví obce Hrusice, a to 
na žádost majitelů ulice Na Pankráci, zastoupených 
společností Vintex.

Zásady pro spoluúčast investorů nové výstavby 
na katastrálním území obce Hrusice
Zastupitelstvo schválilo obecná pravidla mezi obcí 
Hrusice a investory, kteří budou v obci stavět domy.
1. Důvodem je, aby byly podmínky pro investory v obci 
spravedlivé, konzistentní a přehledné. Zřejmě nej-

výraznější podmínkou je příspěvek na výstavbu do-
pravní a technické infrastruktury ve výši 200 tis. Kč 
na jednu bytovou jednotku stavebního záměru, neboť 
jakákoliv nová výstavba má nezpochybnitelné dopady 
na využití a kapacitu nové, ale i stávající infrastruk-
tury (včetně občanské vybavenosti). V lokalitách, kde 
podmiňující infrastruktura neexistuje, bude podmín-
kou výstavby její vybudování a následné bezúplatné 
svěření do péče obce.
2. Výstavba bytového fondu je jedním z podstatných 
faktorů rozvoje obce, avšak nároky, které s sebou při-
náší, nejsou v mnoha ohledech v souladu s možnostmi 
obce. Vzhledem k tomu, že možnosti a požadavky ma-
lých i větších stavebníků (tzv. developerů) mohou být 
rozdílné a mohou se vztahovat k různým časovým ob-
dobím a rozličným projektům, musí být odpovídajícím 
a transparentním způsobem upraveny také podmínky 
a požadavky obce na zkvalitnění (modernizaci), rozvoj 
či vybudování veřejné infrastruktury a občanské vy-
bavenosti v obci.
3. Závazky obce i stavebníka budou nastaveny plá-
novací smlouvou, jejíž existenci předjímá stavební 
zákon, který dává obci možnost požadovat uzavření 
takové smlouvy se stavebníkem, který je následně po-
vinen tuto předložit stavebnímu úřadu v rámci řízení 
o umístění stavby. Plánovací smlouva bude především 
upravovat spoluúčast stavebníka na zkvalitnění (mo-
dernizaci), rozvoji či vybudování veřejné infrastruktu-
ry (včetně občanské vybavenosti) v obci a měla by při-
spět k efektivní přípravě a realizaci výstavby i kvalitě 
užívání zamýšlených staveb.

Zadání projektové dokumentace na výstavbu 
nové MŠ
Z demografi cké studie, zpracované v říjnu 2022 společ-
ností Timika s.r.o. (k nahlédnutí na webu obce v sekci 
Rozvoj obce), vyvstala nutnost zkapacitnění MŠ. Sou-
časná budova však navýšení kapacit pro potřeby MŠ 
neumožňuje, jedinou možností je tedy výstavba nové 
budovy. Obec nemá k dispozici pozemky, vyjma pozem-
ku v oblasti Hrušova, v tzv. „Docentově zahradě“. Tento 
pozemek by ovšem přicházel v úvahu k takovému vyu-
žití pouze za předpokladu změny územního plánu. Za-
stupitelstvo odsouhlasilo zadání architektonické studie 
na výstavbu nové mateřské školy v obci Hrusice.

Příští zasedání zastupitelstva
obce se bude konat

 14. února 2023 od 18.30 hodin 
v budově obecního úřadu

s možností sledování on-line.
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Výměna oken
V budově obecního bytového domu proběhla výměna 
posledních 14 oken, všichni nájemci tak mají plastová 
okna.

Zřízení přechodu pro chodce
Na prosincovém zasedání zastupitelstva došlo ze stra-
ny občana k připomenutí zřízení přechodu přes silnici 
II/508, ulice Mnichovická (silnice Mirošovice–Mni-
chovice). V pondělí 9. ledna 2023 proběhlo jednání 
se zástupci Policie ČR a starostou obce Mirošovice. 
Pro zřízení přechodu je nutné vystavit alespoň krátké 
chodníčky (přechod nemůže být v křižovatce), středo-
vý ostrůvek, nasvětlení přechodu a vystavení veřejné-
ho osvětlení od začátku obce Mirošovice (od nadjez-
du nad dálnicí) až k odbočce na nádraží (po začátek 
úsekového měření). Obec Mirošovice nemá problém 
umožnit nám tuto výstavbu. Vše musí být dále koor-
dinováno s vlastníkem pozemku, kterým je krajská 
správa údržby silnic. Jedná se tak o velice náklad-
nou akci, kdy musíme i nastavit fi nancování, jelikož 
bychom stavěli na cizím katastru, řešilo by se tedy 
v případě podání žádosti o dotaci, kdo by byl žadate-
lem a příjemcem atd. Bohužel to proto není záležitost, 
která bude vyřešena v blízké budoucnosti.

Zklidnění dopravní situace v obci
Ve čtvrtek 12. ledna 2023 jsme se opět sešli se zástup-
ci PCŘ nad řešením zklidnění hrusické návsi, jelikož 
i přes mnohá upozornění, žádosti a dopravní opatření 
z naší strany není stále respektováno parkování vozi-
del. Nutno říci, že se jedná o problém v podstatě v celé 
obci, kdy parkoviště zejí prázdnotou, ale vozidla nám 
stojí v zeleni a na obecních pozemcích bez jakéhokoli 
dovolení. Pro náves tak budou vypracovány dvě stu-
die na zmírnění provozu, které pak budou představeny 
občanům. V rámci toho si znovu dovolujeme apelovat 
na všechny řidiče – na obecních komunikacích není po-
voleno parkování, to se týká i stání v zeleni a na obec-
ních pozemcích, a to včetně vybudovaných točen, kdy 
je zvláště při provádění zimní držby nemyslitelné, aby 
na točnách stála zaparkovaná vozidla, nebo byl dokon-
ce složen materiál pro stavbu domů.

Úsekové měření rychlosti 
V rámci Ladova kraje jsme se dohodli na jednotném 
postupu při provozování či zavádění úsekového měře-
ní v obcích. Je naplánováno jednání se starosty Ladova 
kraje a říčanským odborem dopravy, kde budou vyjas-
něny podmínky provozování úsekových měření. Na zá-
kladě výsledků dojde k rozhodnutí, zdali i naše obec 
zřídí úsekové měření a na jakých komunikacích.

Sběrný dvůr 
Opět se nám zde rozvíjí nešvar, že na stanoviště odpadů 
je ukládán odpad, který tam nepatří. V kontejnerech 
na tříděný odpad se nám objevuje komunální odpad, 
na stanovišti u obecního úřadu lidé odkládají nebez-
pečný, velkoobjemový či stavební odpad. Znovu tedy 
upozorňujeme, že takový odpad, vč. pneumatik atd.
máte možnost bezplatně ukládat každou třetí sobotu 
v měsíci do sběrného dvora v Senohrabech (u nádraží). 
Na stanoviště u obecního úřadu je možné kromě tří-
děného odpadu ukládat pouze elektroodpad, bioodpad 
a železo. Obec monitoruje sběrná stanoviště a předává 
záznamy ke správnímu řízení.

Zprávy z obecního úřadu

Zprávy z knihovny
V roce 2022 knihovnu pravidelně navštěvovalo 
13 čtenářů. Díky darům čtenářů a nákupem no-
vých knih se knihovní fond rozrostl o 99 knih a blí-
ží se již ke třem tisícům titulů. Stále pokračuje spo-
lupráce s knihovnou v Benešově, ze které máme 
nyní půjčeno díky výměnnému fondu 100 knih. 
Novinkou v knihovně je uveřejnění celého kniž-
ního fondu na stránkách obce v sekci Knihovna. 
Pro nové čtenáře, kteří by měli zájem navštěvovat 
knihovnu, jen připomínám, že knihovna je otevře-
na každé pondělí od 17.30–18.30.
Jitka Sklenářová

Knižní novinky

Demografi cká data za rok 2022

Narozeno: 9 dětí.

Zemřelo: 5 občanů.

Celkem 941 obyvatel s věkovým průměrem 
38,44 roku (nárůst oproti roku 2021, kdy bylo evido-
váno 898 obyvatel).

K iž í i k
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Vříjnovém čísle HH roku
2022 jsme poprvé informo-
vali o zahájené modernizaci 

soustavy veřejného osvětlení v obci, 
která spočívá zejména v přechodu 
na LED svítidla. Úspornější žárov-
ky o příkonu 26 W/lampa a teplotě 
chromatičnosti 3000 K už jsou v tuto 
chvíli kompletně nainstalovány. Při 
výběru svítidel se vedení obce opřelo 
o doporučení metodiky MŽP. Došlo 
i k výměně zářivkového osvětlení 
na zastávkách autobusů a na infor-
mačních panelech. Příkon veřejného 
osvětlení byl tak snížen minimál-
ně o 12 tis. W. Pojďme si shrnout, 
co všechno se již vykonalo a co se 
ještě do budoucna plánuje.

Soustava veřejného osvětlení v ob-
ci sestává ze 162 lamp (původně 
sodíkové nebo rtuťové výbojky), 
6 lamp LED osvětlení v ulici Sokol-
ská, slavnostního osvětlení kostela 
a pomníku padlých, osvětlení infor-
mačních cedulí, zastávek autobusu 
a vánočního osvětlení. To vše řídí 
11 spínacích bodů osazených elek-
troměrem a jističi a do roku 2019 
bylo vše spouštěno pomocí soumra-
kových čidel (vyjma osvětlení kos-
tela, které bylo spínáno na hodiny). 
V roce 2014 nechala obec zpracovat 
pasport veřejného osvětlení. Na zá-
kladě tohoto dokumentu a jeho ak-
tualizace z roku 2019 bylo započato 
s plněním některých doporučení, 
a to s cílem ušetřit náklady a op-
timalizovat správu celé soustavy. 
Na příklad soumraková čidla, kte-
rá byla umístěna v malé výšce, tak-
že zarůstala vegetací a docházelo 
tím ke spínání osvětlení i během 
dne, jsou postupně nahrazována 
spínáním pomocí astrohodin, ty 
zajistí optimálnější spínání a jsou 
tak schopny ušetřit hodiny „zbyteč-
ného“ svícení. Astrohodiny v sobě 
mají přednastaveno na 20 let do-
předu, kdy nastává západ a východ 
slunce a k tomu se dá snadno navo-
lit, aby osvětlení sepnulo 20 minut 

před východem a 20 minut po zá-
padu slunce. Zastupitelstvo obce 
navíc přemýšlí nad možností zhasí-
nání VO v nočních hodinách, což by 
díky astrohodinám šlo snadno rea-
lizovat. ZO zvažovalo také snížení 
nákladů díky rozsvěcení pouze ob 
lampu, ale to by šlo pouze u nověj-
ších ulic (např. na Hrušově), ve vět-
šině případů to stávající kabelové 
vedení neumožňuje.

Takže jsme opět u návrhu 
na zhasínání VO, konkrétně v čase 
od půlnoci do čtvrté hodiny ráno. 
Vedení obce si je již od ustanovují-
cího ZO z roku 2018 vědomo, že se 
někteří lidé obávají zvýšení krimi-
nality. Z policejních statistik však 
vyplývá, že se spíše krade tam, 
kde se svítí, protože lupiči na sebe 
nechtějí upozorňovat baterkami.
Konečné rozhodnutí o  tomto opatře-
ní bude samozřejmě na zastupi-
telstvu obce, nicméně zastupite-
lé chtějí znát názor občanů, a tak 
bylo dohodnuto, že v průběhu 
února bude proveden průzkum 
prostřednictvím mobilního roz-
hlasu. Všem uživatelům přijde 
sms s dotazem, zda jsou pro zha-
sínání v daném časovém úseku, 
přičemž občan jednoduše odpoví

ANO, či NE. V současnosti je evi-
dováno 392 aktivních uživatelů
mobilního rozhlasu, jedná se o 88 % 
aktivních voličů, kteří využívají 
tuto službu, a tak by měl být získán 
dostatečně vypovídající vzorek o po-
stoji občanů k dané problematice. 
Samozřejmě, kdo neholduje mobilní-
mu rozhlasu, bude mít možnost dát 
vědět na obecní úřad. Dalším kro-
kem k efektivnější správě VO bude 
snížení počtu spínacích bodů, tedy 
odběrných míst, za která obec pla-
tí. Dvanáct spínacích bodů na takto 
malou soustavu veřejného osvětlení 
je totiž zbytečný luxus. Pro srovná-
ní, v Praze je i 3000 lamp spouštěno 
pouze z jednoho spínacího bodu. Po-
stupně bychom se slučováním jed-
notlivých bodů mohli dostat na tři, 
případně dvě spínací místa. Bude se 
to lépe řídit a otevírají se také mož-
nosti do budoucna, kdy bude možno 
na dálku kontrolovat, zda některá 
z lamp nesvítí apod. V tuhle chvíli 
se dá spolehnout pouze na hlášení 
od lidí, když někde lampy nesvítí, 
nebo naopak nevypínají. Připomí-
náme, že se závady na VO dají hlá-
sit přes web obce, ale stačí i zavolat 
na OÚ nebo poslat sms zprávu.
Redakce

Veřejné osvětlení

Rozkvetlé Švýcarsko z Jaunu
Pozvánka na zájezd, který se uskuteční ve dnech 

31. května – 4. června 2023.
Cena: 8 370 Kč/osoba. Cena zahrnuje: dopravu autobusem, 
ubytování na 4 noci se snídaní, průvodce, pojištění. Doprava: 
moderním autobusem s WC a klimatizací, cestou prodej ná-
pojů. Ubytování: prostorný objekt Gastlosen, který bude ob-
sazen pouze „naší skupinou“. Stravování: v ceně zájezdu je 
zahrnuta snídaně. Ostatní stravování vlastní (v chatě je dobře 
vybavená kuchyň). Pojištění: Union, pojištění léčebných vý-
loh, úrazu a storna zájezdu. Odjezd: Hrusice od obecního 
úřadu – odjezd v 6.00 hod. Podrobné informace a program 
naleznete na stránkách obce Hrusice.

Hlásit se můžete u pana Rudolfa Čoudka, tel. 603 869 605.



TJ SOKOL
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PODĚKOVÁNÍ
Obec Baráčníků děkuje obci Hrusice 
a zastupitelům za celoroční příkladnou 
a bezproblémovou spolupráci s naším 
spolkem, dále pak panu starostovi Pe-
tru Sklenářovi za to, co pro náš spolek 
dělá. Zvláště děkujeme za prosincový 
výlet do Drážďan. Obec Baráčníků přeje 
zastupitelům do nového roku co nejmé-
ně starostí a co nejvíce radosti. Na další 
spolupráci se těší Baráčníci.
Jana Kulhánková

Vážení čtenáři,
máme tu začátek nového 
roku. Rád bych vás touto 
cestou seznámil s aktivitami, 
které probíhají nebo je máme 
v TJ Sokol v plánu pro další 
období.

Největším počinem je beze-
sporu realizace výstavby 
nového zázemí na fotba-

lovém hřišti. Pokud vše dobře do-
padne, rádi bychom stavbu dosta-
li do fáze částečného užívání již 
v březnu tohoto roku. Na úplné do-
končení bude vzhledem k nárůstu 
cen vstupů třeba zajistit dofi nanco-
vání dalšími zdroji. To je prvořadý 
úkol, protože nikdo z nás si nepřeje 
fungovat dlouhou dobu v jakémsi 
provizoriu.

S velkým potěšením jsem od Jo-
sefa Svobody přijal zprávu o obno-
vení fl orbalového oddílu. Od ledna 
začínají fl orbalisté využívat naši so-
kolovnu vždy v neděli od 15 hodin. 
V případě zájmu rozšířit řady našich 
fl orbalistů je možné v uvedeném 

čase zajít do sokolovny, 
případně kontaktujte 
předsedu oddílu. Spoje-
ní je uvedeno na webo-
vých stránkách.

Od února by měla být 
rozšířena také nabídka 
pro naše ženy. Kon-
krétně přibude k již
probíhajícímu kruho-
vému tréninku (středa
18.30–19.30 hod.) dal-
ší hodina cvičení, a to v pondělí 
od 18.30 do 19.30 hod. Obě cvičení 
vede zkušená lektorka, paní Šárka 
Řeháková.

Pokud se nám povede zajistit 
dotaci, rádi bychom provedli také 
výměnu stolů a židlí v sokolovně. 
Myslím, že postupná obnova inven-
táře je již zapotřebí. Pokud chceme, 
aby bylo možné objekt nabízet pro 
jednorázové akce, například svat-
by, divadla apod., je nákup nového 
nábytku nezbytný.

Pro plánování dalších investic 
musíme vzít v úvahu havarijní 
stav podlahy na sále (nová bude 
stát více než 1 milion Kč) a také 

uvažovat o změně vytápění. Opra-
vy a náklady spojené s využitím 
plynových kotlů nejsou v dlouhodo-
bém horizontu udržitelné.

Závěrem bych rád připomněl, 
že pro zachování členství je po-
třeba uhradit roční členský pří-
spěvek ve výši 150 Kč. Úhradu 
lze provézt osobně na obecním 
úřadě, převodem na účet Sokola 
č. 2401490345/2010 (do poznámky 
platebního příkazu je nutné vy-
psat jméno, příjmení a ročník na-
rození), popřípadě je možné využít 
platebního portálu na webových 
stránkách www.sokolhrusice.cz 
(preferovaná varianta). Pro členy 

Baráčníci

Plány Sokola na rok 2023

SPOLKY



Tříkrálová 
sbírka

V sobotu 7. ledna proběhla 
v Hrusicích tříkrálová sbír-
ka pod záštitou Farní charity 
Mnichovice. Kromě Hrusic 
chodily skupiny koledníků 
s  kasičkami v dalších 14 ob-
cích a celkem bylo do kasiček 
vybráno 232 215 Kč.

TJ SOKOL

KULTURA

Mikulášská
nadílka

Proběhla 3. prosince 
v Parku Josefa Lady. 
Tentokrát zpestřena 
také o chutné občers-
tvení.

Vánoční zastavení

Ohlédnutí za akcemi

V pátek 17. pro-
since večer jsme 
se sešli před OÚ 
při příležitosti 
tradičního vánoč-
ního zastavení. 
Tentokrát na sně-
hu a s ohníčky. 
Večer otevřelo vy-
stoupení děvčat 
s fl étnami a pak 
už se jako vždy 
povídalo, smálo, 
zpívalo, tancova-
lo, popíjelo a řá-
dilo. Užili jsme si 
prima večer.

› 7 ‹

jednotlivých oddílů, kteří platí 
oddílové příspěvky, je členský pří-
spěvek jeho součástí. V případě, 
že byste rádi rozšířili naše řady, 
je pro vás na uvedených webových 
stránkách k dispozici přihláška, 
kterou řádně vyplněnou můžete 
odevzdat také na obecním úřadě. 
Tento postup se týká i členů, kteří 
dříve nevyužili možnosti automa-

tického prodloužení členství pro-
střednictvím každoroční úhrady 
členského příspěvku.

Dovolte mi, abych vám členům 
a občanům poděkoval za přízeň, 
kterou k TJ Sokol chováte, za ne-
zištnou pomoc při různých akcích 
a projektech, spřáteleným spolkům 
za spolupráci, která, jak doufám, 
bude pokračovat i nadále, obecní-

mu úřadu Hrusice za podporu. Bez 
přispění všech vás výše jmenova-
ných bychom nemohli fungovat 
a nabízet vyžití jak pro dospělé, tak 
zejména pro naši mládež. Do no-
vého roku jménem našeho spolku 
přeji všechno nejlepší, hodně štěs-
tí, zdraví a spokojenosti.
Honza Novák,
předseda TJ Sokol Hrusice



KULTURA

Hrusická sokolovna, 22. prosince 2022.
Krátce před Štědrým dnem jsme se svá-
tečně naladili při vánočním muzicírování. 
Program zahájil Ladův národopisný soubor 
se svým vystoupením „Jak zvířátka nadě-
lovala“. Mikeš s Bobešem, Pašíkem a Nácíč-
kem nás pobavili svými žertovnými nápady 
na dárky pro Ježíška.

Pak přišli na řadu mladí muzikanti. Zapo-
slouchali jsme se do tónů violoncella, fl étny 
a houslí. Pokračoval smyčcový kvintet rodi-
ny Kopeckých, který zahrál skladby J. S. Ba-
cha. Postupně se přidávali i ostatní muzikan-
ti, zazněly další krásné hudební kusy.

Na závěr večera jsme byli 
také my diváci vyzváni, aby-
chom si se všemi účinkujícími 
zazpívali koledy. Odcházeli 
jsme s pocitem, jaké šikovné 
děti v Hrusicích máme. Ne-
zbývá, než se těšit na příš-
tí muzicírování a poděkovat 
za to letošní Andree Stockové 
a Janu Kopeckému.

Vánoční muzicírování

FARNOST
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Nový rok začínáme slavností Panny Marie, Matky Boží. 
V každé rodině má matka dost důležité postavení. 
Co vše na ní závisí – zvláště výchova dětí.

Ve farnosti, v diecézi, v celé církvi potřebujeme 
Pannu Marii, která je matkou celé církve. Po-
třebujeme ji, aby nás vedla k Pánu Ježíši, aby 

nám radila, co máme dělat, čím můžeme udělat radost 
nejen sobě, ale i těm nejbližším v rodině či v širším 
společenství.

Panna Maria je královnou míru. Na Nový rok 
1. ledna se také modlíme za mír nejen v našich rodi-
nách (kde někdy panuje studená válka), ale i za mír 
na Ukrajině a na celém světě.

Kéž s Pannou Marií dobře prožijeme rok 2023 a jed-
nou se dostaneme do nebe, kde už není potřeba kalen-

dář, neboť tam se žije bez konce, věčně, šťastně.
Modlitba k Panně Marii za mír v rodinách, na Ukra-

jině, na celém světě:
Maria, pomoz, přišel čas, milostná Matko, slyš náš hlas! 
V nebezpečí a strádání přímluva Tvá nás ochrání.
Lidská kde síla bezmocná, Tvá kyne ruka pomocná; ne-
oslyš proseb dítek svých, k Tobě tak vroucně lkajících.
Od trápení a nemoci, jen Ty nám můžeš pomoci.
Svou lásku vždy nám dej, ve své milosti nás zachovej.
Matkou se ukaž laskavou, sešli nám v nouzi pomoc 
svou;
Maria, pomoz, přišel čas, milostná Matko, slyš náš 
hlas. Amen.
Královno míru, oroduj za nás.
Žehná P. Ivan Kudláček,
farář mnichovicko-hrusické farnosti

Matka všech národů
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Narodil se 20. července 1936 
v Hrusicích. Byl nejmladším 
ze čtyř sourozenců, dvou se-

ster a jednoho bratra. Započaté stu-
dium na víceletém gymnáziu v Be-
nešově musel přerušit. Důvodem byl 
politicky nekorektní sociální původ – 
pocházel z malorolnické rodiny neboli 
z rodiny kulaka.

Zahradnické vzdělání započal jako 
učeň v Uhříněvsi. Pokračováním byla 
zahradnická škola v Malešicích, střed-
ní škola v Mělníku a nakonec absolvo-
vání vysoké školy zemědělské v Praze 
Suchdole. Na Mělnicku následovalo první zaměstnání 
a pracovní zkušenosti pokračovaly na Berounsku.

V druhé polovině 70. let se i s rodinou přestěhoval 
do rodných Hrusic a nadále působil v oboru zeměděl-
ství jako likvidátor zemědělských škod v benešovské 
pobočce Státní pojišťovny. V 80. letech se velkou mě-
rou zasadil o zkrášlení obce Hrusice výsadbou a péčí 
o zeleň. Další, tak říkajíc čestnou povinností pana 
Vávry, byla starost o květinovou výzdobu hrusického 
kostela, na které si vždy dával záležet. Ale ani v tomto 
případě to nekončilo jen u květin, po dlouhá léta věno-
val našemu kostelu komplexní péči.

Jeho láska ke květinám a hluboký zájem o zahrad-
nictví byly naplno realizovány založením zahradnictví 
již v roce 1987. Stal se tak jedním z prvních, kteří se 
s vervou pustili na cestu podnikání. Jeho zápal pro 
obor a pracovitost zanedlouho přinesly své ovoce. Vý-
raz ovoce je myšlen obrazně, ale také doslova, protože 
i ovocnářství věnoval spoustu sil a samostudií. Bylo 
dojemné sledovat jeho nefalšovanou radost z každé-
ho plodu nebo netrpělivé sledování, kdy a jaké ovoce 
uzraje, aby ho s radostí nabídl k ochutnání.

Bohužel každý den nebyla procházka rozkvetlou 
zahradou. Velkou zkouškou byla vážná nemoc man-
želky Heleny. Komplikace způsobené zákeřnou nemocí 
a málo účinné léky způsobovaly nespočet stresových 
situací a prakticky neustálé obavy, což bylo pro pana 
Vávru asi nejtěžší břemeno. Vše se naštěstí zlepšilo 
dostupností léků po roce 1989.

V dobách revoluce byl mezi zakládajícími členy Ob-
čanského fóra, organizátorem pouti ke svatořečení 
sv. Anežky. V prvních svobodných volbách byl zvolen 
do zastupitelstva naší obce a následně přijal funkci je-
jího místostarosty, na kterou bohužel z důvodu jiného 
pohledu na řízení obce v roce 1993 rezignoval.

I přes pracovní nasazení si našel pan 
Vávra čas na své koníčky. K nim patřila 
historie a cestování. Oba zájmy reali-
zoval v podobě několika zahraničních 
cest, jejichž výběr spoluurčila i upřímná 
víra v Boha. Výčet navštívených míst 
hodně napoví: Lurdy, La Saletta, Ma-
riazell, Řím... Poslední jeho delší ces-
tou byla návštěva Svaté země – Izraele. 
Ovšem ani při těchto cestách nemyslel 
jen na sebe, protože mnohá tato místa 
navštívil jako organizátor zájezdu pro 
naše občany či farníky.

Jeho neutuchající vášeň pro zahrad-
nictví, i přes zhoršený zdravotní stav, 
neustávala. Ještě minulý rok na pod-

zim, téměř nechodící, se zájmem listoval katalogy kvě-
tin a s jistotou vyplňoval objednávky na osiva či sa-
zenice na příští sezonu. Zkrátka i jaro 2023 v domku 
číslo 3 na návsi mělo být ve znamení květin a radosti 
z práce. To se už nestane...
Martin Vávra, Petr Sklenář

Rozloučení s „naším“ zahradníkem
Zemřel Václav Vávra

Sdělení občanů

Poslední rozloučení s panem Václavem Vávrou se 
konalo 21. ledna v kostele sv. Václava a na hrusic-
kém hřbitově. Děkujeme všem, kteří jste se s ním 
přišli rozloučit – za slova útěchy, za květinové dary 
i tichou vzpomínku.

Rodina Vávrova

PODĚKOVÁNÍ



Uzávěrka dalšího 
čísla Hlasu Hrusic bude

23. února 2023.
Těšíme se na vaše příspěvky, podněty 

a nápady k dalším článkům.

Pro zaslání využijte 
e-mailovou adresu redakce: 

hlashrusic@obec-hrusice.cz.
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jitelů práv. E-mail: hlashrusic@obec-hrusice.cz. Redakční rada: Hana Kuntová, 
Kateřina Mrázková a Markéta Lakosilová. Grafi ka: Martin Vávra

RŮZNÉ

Soukromá inzerce

NABÍZÍM
CROSSOVÝ TRENAŽER 
Eliptical FORMERFIT 655 

(stroj na cvičení) za 3 000 Kč. 
K odběru v Hrusicích.

Kontakt pro zájemce: 724 147 417.


